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رهبر انقلاب اسلامی در دیدار سلطان عمان:
گسترش روابط ایران و عمان به نفع هر دو کشور است

پایگاه اطلاع رســانی دفتر مقام معظم رهبری: حضرت آیــت االله خامنه ای، رهبر معظم 
انقلاب اسلامی، صبح روز گذشته در دیدار آقای هیثم بن طارق آل سعید، سلطان عمان و 
هیئت همراه، روابط ایران و عمان را روابطی دیرینه، ریشه دار و خوب خواندند و گفتند: ما 

معتقدیم گسترش روابط دو کشور در همه زمینه ها، به نفع هر دو طرف است.
ایشــان با اشاره به مذاکرات طرف های ایرانی و عمانی، خاطر نشان کردند: نکته مهم 
آن اســت که این مذاکرات تا رســیدن به نتایج محسوس، به صورت جدی پیگیری شود 
و در نهایت ارتباطات گســترش یابد. رهبر انقلاب اسلامی به موضوع خطر حضور رژیم 
صهیونیستی در منطقه نیز اشاره کردند و افزودند: سیاست رژیم صهیونیستی و پشتیبانان 
آن، ایجاد اختلاف و نبود آرامش در منطقه است؛ بنابراین همه کشورهای منطقه باید به 

این موضوع توجه داشته باشند.
حضرت آیت االله خامنه ای خاطر نشــان کردنــد: افزایش همکاری عمان و ایران حائز 

اهمیت است؛ زیرا دو کشور در آبراه بسیار مهم تنگه هرمز دارای اشتراک هستند.
رهبر انقلاب اســلامی با اشاره به اظهارات ســلطان عمان مبنی بر تمایل مصر برای 

از سرگیری روابط با جمهوری اسلامی ایران، تأکید کردند: ما از این موضع استقبال می کنیم 
و مشــکلی در این زمینه نداریم. حضرت آیت االله خامنه ای درخصوص اظهار خرسندی 
سلطان عمان از آغاز روابط مجدد ایران و عربستان گفتند: این موضوعات نتیجه سیاست 
خوب دولت جناب آقای رئیسی برای گسترش و تقویت روابط با همسایگان و کشورهای 
منطقه اســت. ایشان در پایان اظهار امیدواری کردند با گسترش ارتباطات دولت ها، امت 
اســلامی شــوکت و عظمت خود را بازیابد و در کنار هم قرارگرفتن ظرفیت ها و امکانات 

کشورهای اسلامی، به نفع همه ملت ها، کشورها و دولت های اسلامی باشد.
در این دیدار که حجت الاسلام والمســلمین رئیسی، رئیس جمهور نیز حضور داشت، 
هیثم بن طارق آل ســعید، سلطان عمان، با ابراز خرسندی فراوان از دیدار با رهبر انقلاب 
اســلامی، سیاست عمان را گسترش روابط با همسایگان به ویژه جمهوری اسلامی ایران 
خواند و گفت: در مذاکرات تهران، درباره عرصه های مختلف همکاری، گفت وگو و تبادل 
نظر شد و امیدواریم با استمرار این گفت وگوها، روابط دو کشور بیش از پیش گسترش یابد 

و نتایج عملی آن برای هر دو طرف مشهود شود.
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رئیس قوه قضائیه:
از دغدغه مردم درباره حجاب استقبال می کنیم

 رئیــس قوه قضائیه با بیان اینکه مردم متدیّن از طریــق تریبون های مختلف، نظرات و دغدغه های خود 
را در قبال مقوله ناهنجاری های اجتماعی طرح می کنند، گفت: این موضوع خیلی امر مبارکی اســت؛ البته 
در ایــن اثنا همان طور که مردم متدیّــن ما عنایت دارند، نباید در وحدت جامعه خلل ایجاد شــود و فضای 
دوقطبی شــکل گیرد. به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای دیروز در 
سخنانی در نشست شورای عالی قوه قضائیه، ضمن تبریک و تهنیت میلاد مسعود ثامن الحجج حضرت علی 
بن موسی الرضا (ع) و گرامیداشت ۱۴ خرداد سالروز ارتحال ملکوتی حضرت امام خمینی (ره) گفت: امام 
عظیم الشأن ما همواره بر خدمت به مردم، به ویژه مردمی که حق آنها تضییع شده، تأکید داشتند و بر تکریم 
کوخ نشینان، پای می فشردند؛ ایشان مردم را ولی نعمت خطاب می کردند و بر ارزشمندی خدمت بدون منت 
بر مردم و جدا نشدن مسئولان از مردم اصرار داشتند؛ امروز نیز مقام معظم رهبری همین تأکیدات را دارند.

محســنی اژه ای ادامه داد: امروز بسیاری از مردم متدیّن و شــهید داده برای انقلاب و نظام، به حق نسبت 
بــه برخی از ناهنجاری های اجتماعی از جمله مقوله عفاف و حجاب، دغدغه و توقع دارند؛ این قبیل موارد 
از خیرخواهــی مردم متدیّن ما نشــئت می گیرد؛ ما به شــدت از این موضوع اســتقبال می کنیم و ما از همه 
مطالب انتقادیِ این مردم خیرخواه حتی آنهایی که گاهی نقدهای شــان سنگین می شود، استقبال می کنیم 
و این مقوله را گام اول در مســیر اصلاح می دانیم. رئیس قوه قضائیه افزود: این خیرخواهی و دلســوزی و 
دغدغه مندی مردم متدیّن ما بیانگر عدم بی تفاوتی آنها نســبت به جامعه شــان است و این امر، خیلی نکته 
مهم و درخور توجهی اســت؛ مردم متدیّن ما با تمام وجود وارد میدان شده اند و حتی جلسه برگزار می کنند 
و از طریــق تریبون های مختلف و از طریــق فضای مجازی و غیرمجازی، نظــرات و دغدغه های خود را در 
قبــال مقوله ناهنجاری های اجتماعی طرح می کنند؛ این موضوع خیلی امر مبارکی اســت؛ البته در این اثنا 
همان طور که مردم متدیّن ما عنایت دارند، نباید در وحدت جامعه خلل ایجاد شود و فضای دوقطبی شکل 

گیرد؛ چرا که دشمنان مترصد سوءاستفاده هستند.

اخـبـار  بـرگـزیـده

علیرضابیگی در گفت وگو با «شرق»
اصلا شکایتی از من ثبت نشده است!

وقتی شکایتی ثبت نشده، چطور قرار کیفرخواست صادر 
کردند؟

شــرق: احمــد علیرضا بیگــی، نماینده مــردم تبریــز در مجلس، با 
توضیح درباره اولین جلســه دادگاه خود در خصوص شــکایت وزیر 
ســابق صمت از او مبنــی بر اعطای خودروی شاســی بلند به برخی 
نماینــدگان برای پس گرفتن اســتیضاح او در نوبت اول، به «شــرق» 
گفت: موضوعی که آقای قاضی در جلسه دادگاه مطرح کرد، به نظر 
پیش پا افتاده تر از آن بود که بخواهند برای آن وقت رســیدگی مجدد 
تعیین کنند. این نماینــده افزود: با وجودی که آن همه برای تعیین وقت 
دادگاه عجله داشــتند، قاضی پرونده سؤال کردند که شاکی پرونده چرا در 
جلسه دادگاه حضور ندارد؟ منشی توضیح داد که برای آقای فاطمی امین 
دعوت نامه فرســتاده نشده است؛ چرا  که ایشــان اصلا در این باره شکایتی 
تنظیم نکرده اســت. علیرضا بیگی ادامه داد: منشی دادگاه توضیح داد که 
آقای فاطمی امین در این زمینه اصلا شکایتی ثبت نکرده و چیزی در پرونده 

وجود ندارد و ایشان فقط نامه ای به دادستان کل نوشته است.
او اضافه کرد: منشی گفت لازمه شکایت این است که درخواست ثبت 
شــود و به دادگاه ارجاع داده شود، اما اینجا فقط نامه ای به دادستان کل 
نوشته شده است و این شکایت محسوب نمی شود. بنابراین چون شکایتی 
اینجا وجود نداشــته، آقای فاطمی امیــن را به عنوان اصحاب دعوا منظور 
نکرده ایــم تا به دادگاه دعــوت کنیم. در نهایت هم قاضــی دادگاه گفت 
شــرایط رســیدگی به پرونده مهیا نیســت و باید وقت جدید تعیین شود. 
بیگی در ادامه اظهار تعجب کرد که اگر شــکایتی ثبت نشده ، چطور برای 
او کیفرخواســت صادر شده اســت؟ نماینده مجلس یازدهم این موضوع 
را مســئله ای عادی تلقی نکرد و گفت که این جلســه برگزار نشــد و قرار 
شــد بعد از ثبت شکایت از ســوی آقای فاطمی امین، مجدد تعیین وقت 
شــود. بیگی در پاسخ به این پرســش که در این صورت ممکن است آقای 
فاطمی امین از پیگیری و ثبت شکایت منصرف شده باشند و ماجرا منتفی 
شــود؟ گفت: « با توجه به مصاحبه ای که آقای ذوالنوری داشــته و اذعان 
کرده اســت یک آگهی در پارکینگ مجلس نصب شده بود مبنی بر اینکه 
«هرکسی خودروی شاسی بلند می خواهد، ثبت نام کند»، اصل این موضوع 

قطعا منتفی نخواهد شد.

دبیر ستاد مرکزی بزرگداشت سالگرد ارتحال امام خمینی:
از نقد هراسی نداشته باشیم

دبیر ســتاد مرکزی بزرگداشت سالگرد ارتحال امام خمینی گفت: خدا 
را شــاکریم بعد از رحلت امام، شاگرد خلف ایشــان مقام معظم رهبری 
ادامه دهنده راه ایشــان است. از نقد هراســی نداشته باشیم؛ قبل از اینکه 
دیگران نقدمان کننــد، خودمان خودمان را نقد کنیم و بعد از انتقاد دنبال 
ترمیم و تصحیح امور باشــیم. به گزارش ایسنا، حجت الاسلام محمدعلی 
انصاری پیش از ظهر روز گذشــته در نشست خبری تشریح آخرین اقدامات 
مرتبط با مراسم بزرگداشت چهاردهم خرداد، سالگرد ارتحال امام خمینی 
بیان کرد: پیام جمهوری اسلامی این است که باید در همه صحنه ها عبادت 
خدا باشــد. هر کار خوبی که از انسان سر بزند، نشان دهنده عبادت خداوند 
است. وی با بیان اینکه «به تعبیر مقام معظم رهبری، امام خمینی( ره) روح 
جمهوری اسلامی اســت و باید این امر مهم را در انقلاب مان جست وجو 
کنیم»، افزود: تجلیل واقعی از امام این اســت که در هر مناسبتی زیر یک 
شــعار گرد هم آییم و آن شــعار را تجزیه و تحلیل کنیم. وی عنوان کرد: 
شور و حال مراسم بزرگداشت امام راحل را پس از کرونا شاهد هستیم. در 
مورد امام ســه محور می تواند اساس بحث باشد ؛ محور اول خصوصیت 
و ویژگی هــای فردی ایشــان، محور دوم اهداف و محور ســوم دســتاورد 
ملموس مبارزه امام و یاران ایشــان است. دبیر ســتاد مرکزی بزرگداشت 
امام خمینی(ره) با بیان اینکه « ۳۰۰ میهمان خارجی در مراســم سالگرد 
ارتحال امام شرکت می کنند»، ادامه داد: بیش از ۷۰۰ هزار نفر درخواست 
عزیمت به تهران برای شــرکت در این مراسم را دارند و پیش بینی حضور 
یک میلیون و ۵۰۰ هزار نفری را در این مراسم داریم. او در بخش دیگری از 
ســخنان خود بیان کرد: خبرنگاران از ۲۶ رسانه بین المللی از لبنان، چین، 
روســیه، عراق، آمریکا، ژاپن و انگلستان برای پوشش مراسم می آیند. وی 
افزود: مراســم از ســاعت هشت صبح شروع می شــود و سخنرانی مقام 
معظم رهبری ســاعت ۹ صبح آغاز می شــود و همچنین شــب سالگرد 
ارتحال ساعت ۲۰:۳۰ برنامه رسمی داریم و رئیس جمهوری سخنران این 
مراســم خواهد بود. انصاری یادآور شــد: کلیه وزارتخانه های دولت با ما 
همکاری خوبی داشــتند، اما از وزارت خارجه که کار میهمانان خارجی و 
هماهنگی سفرا و ســفارتخانه های ایران در کشورهای مختلف را داشتند 
تشکر کنم؛ کارهای فرهنگی با ۲۰ زبان خارجی انجام دادند که جای تقدیر 
دارد. جا دارد از شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی نیز بابت تشکیل ستاد 
بزرگداشــت مراسم ارتحال در استان ها تقدیر و تشکر کنم. وی خاطر نشان 
کرد: زائــران ما از روزی کــه می آیند تا روزی کــه می روند تحت خدمات 
پزشکی ما هســتند و بیمارستان های دولتی و بخشــی از بیمارستان های 
خصوصی آماده پذیرش هستند. بیمارستان های صحرایی در محوطه حرم 
حتی برای جراحی های محدود ایجاد شــده و وزارت بهداشــت، ارتش و 

شهرداری تهران امکانات خود را مستقر کرده اند.

شــرق: هنوز زمان زیــادی از اعلام مواضع برخــی از اصولگرایان 
به ویژه بدنه رادیکال این جریان سیاســی که مدتی است به دنبال 
ســاخت طالبانی متفاوت با گذشــته هســتند و از «جنبش اصیل 
منطقه » خطاب کردن آنان گرفته که احمدی نادری از آن رونمایی 
کــرد تا ادعای رائفی پــور که مخالفان طالبان را عده ای بی ســواد 
خواند و وعده امنیت بیشــتر برای شیعیان افغانســتان و ایران را 
داد، نگذشته که ذات جنگ طلبی و گفتمان گریزی طالب ها گریبان 
مرزهای کشــور را گرفته اســت. البته بنا بر رسم دیرینه این طیف، 
همچنان شاهد هســتیم به  جای عقب نشــینی از مواضع خلاف 
امنیت ملی خود، دســت به توجیه اقدامــات طالبان زده و دل در 
گرو رابطه مسالمت آمیز با حاکمان امارت اسلامی دارند؛ حاکمانی 
که از روابط دیپلماتیک و عرف همســایگی به دور هســتند و علنا 
برای ایران خط ونشان می کشند و از رؤیای نبرد و فتح سرزمین ایران 

سخن می گویند.
ادعای رسانه اصولگرا: اول ایرانی ها تیراندازی کردند

طالبان هر زمان هم که صلاح دانســته اند، بر روی سربازان ما 
اسلحه کشیده اند؛ مانند آنچه روز شنبه در مرز رخ داد. بااین حال، 
حتی این اتفاق هم نتوانســته ایــن گروه از اصولگرایــان را بابت 
مواضع حمایتی از طالبان پشــیمان کند. درحالی که منابع رسمی 
ازجمله وزیر کشــور از تیراندازی مرزداران افغانســتانی به سمت 
طرف ایرانی روایت می کنند ، رســانه اصولگرای تسنیم در گزارشی 
از آنچــه رخ داده اســت، از قول یــک منبع آگاه، طــرف ایرانی را 
شروع کننده درگیری معرفی کرده و نوشته است: « (شنبه ۷ خرداد) 

یک کاروان از قاچاقچیان مواد مخدر از سمت شرق قصد ورود به 
داخل خاک کشورمان را داشتند که نیروهای مرزبانی ایرانی متوجه 
شده و با آنها درگیر می شوند. در پی این درگیری، نیروهای طالبان 
مستقر در مرز که از موضوع بی اطلاع بودند، اقدام به تیراندازی به 
طرف نیروهای ایرانی می کنند که این تیراندازی به درگیری میان دو 
طرف منجر می شــود. این منبع آگاه خاطرنشان کرد: در جریان این 
درگیری، متأســفانه یکی از نیروهای مرزبانی کشورمان به شهادت 
رسیده و چند نفر از نیروهای طرف مقابل (طالبان) هم کشته شدند 

که آمار دقیقی از آنها نداریم».
یک دعوای خانوادگی بوده

البته این تنها دفاع از طالبان نبود و دیروز سردار کوثری که عضو 
کمیسیون امنیت ملی مجلس نیز هست از درگیری نظامی که به 
شــهادت نیروهای ایرانی در چند وقت اخیر ختم شــده، به عنوان 
دعوای خانوادگی یاد کرد. او حتی بدون اشاره به حمایت هایی که 
از طالبان تاکنون در کشــور رخ داده، از سپردن سفارت افغانستان 
به نیروهــای طالبان تا قرارداد معاونت امور زنان رئیس جمهور با 
نمایندگان طالبان و موارد مشــابه دیگر، تــوپ اختلاف را به زمین 
دولت قبل انداخته و گفته اســت: « از دولت های قبلی باید پرسید 
کــه چرا حقابه هیرمند را پیگیری نکردنــد؟ باید موضوع را دنبال 
کنیم و حــق خودمان را در حقابه هیرمنــد بگیریم. بحث حقابه 
توافقی بوده که از قبل وجود داشــته است و نمی شود بگویند که 
هر طرفی هر موقع دلش خواست به آن عمل کند، هر موقع دلش 

نخواست عمل نکند».

اســماعیل کوثری همچنین گفته اســت: « جمهوری اسلامی 
ایران هیچ موقع طالبان را به رسمیت نشناخته است. ما همسایه 
بودیم و یک ســری نشست ها با طالبان داشتیم، اما اینکه بخواهیم 
آنها را به رسمیت بشناســیم، مطرح نبوده است». وی تأکید کرد: 
طالبان جرئت نا امن کردن مرزهای ما را ندارد، اما کســانی هستند 
مانند اســتکبار جهانی، صهیونیســم، منافقین و کسانی که چشم 
دیدن جمهوری اســلامی ایران را ندارنــد و می خواهند این کار را 
انجــام دهند که مرزهای ما را نا امن کنند و ایران و طالبان را درگیر 

کنند، اما بدانند که هیچ موقع این اتفاق نمی افتد».
کوثری درباره اینکه ممکن است این اتفاق ها شرایط را به سمت 
گزینه نظامی بین ایران و طالبان پیش ببرد، گفت: «درگیری در مرز 
اتفاق افتاده است. خداوند روح همه شهدا مخصوصا مرزبانان را 
شاد کند، به ویژه پنج نفر یا سه نفری که این طوری شدند. اما بحث 
گزینه نظامی مطرح نیســت. از این اتفاقات برای بچه هایی که در 
یک خانه با هم هستند می افتد که اختلافی به وجود می آید و دعوا 
می شود و بحث نظامی مطرح نیست. قطعا این مسائل با گفت وگو 
حل می شــود». حال اینکه این رابطه خانوادگی با طالبان چگونه 
شــکل گرفته و چرا اصولگرایان طالبــان و ایران را در یک خانواده 

می دانند، جای بحثی مجزا دارد.
تیر اندازی  اول  افغانســتانی  مــرزداران  که  مختصری  درگیری 

کردند
احمد وحیدی، وزیر کشــور نیز در زمینه  تنش های مرزی ایران 
و افغانســتان و ارزیابی های انجام شده، گفته است: یک تیراندازی 

مرزی در مرز از طرف مرزداران افغانستانی صورت گرفت و طبیعتا 
پاسخ آنها هم به شــکل مقتضی داده شد. وی با بیان اینکه «این 
درگیــری، درگیری مختصــری بود»، گفت: این درگیــری در ادامه 
برطرف شــد و مذاکرات هم با طرف طالبانی صــورت گرفت. در 
حال حاضر ما مشــکلی نداریم و نقطه مرزی برای تردد باز بوده و 
در آرامش اســت. وی با اشاره به آخرین اقدامات در زمینه حقابه 
هیرمنــد، بیان کرد: پیش تر مســئولان مختلفــی در زمینه حقابه 
هیرمند صحبت کرده اند. از این رو ما منتظر آن تیم مشترکی هستیم 
که به اتفاق طالبان و نیروهای ایرانی متخصص تشکیل شود تا این 
تیم وضعیت آب را در سدهای منطقه بررسی کند و ببیند در حال 
حاضر با توجه به حقابه ایران، وضعیت فعلی چگونه است. وزیر 
کشــور ادامه داد: اگر آب در سدها موجود بود، طرف طالبانی باید 
سهم ایران را بدهد و اگر نبود، این مسئله باید برای ما روشن شود؛ 
چراکه متخصصان ما معتقدند در این ســدها آب موجود اســت، 
اما طرف طالبانی می گوید آب موجود نیســت. با این حال، تشکیل 
کمیته مشترک از سمت ما پیش بینی شده و این کمیته باید تشکیل 
و از محل مذکور بازدید کند. به هر حال طالبان باید این موضوع را 
سامان دهد. این حجم از دفاع و تطهیر طالبان از سوی اصولگرایان 
همچنان سؤال بر انگیز است. هرچند سال گذشته عباس عبدی در 
توییتی نوشت: «  شاید یک علت دفاع تندروهای اصولگرا از طالبان 
این اســت که مردم ما رفتار طالبان را ببینند، بعد بگویند خدا پدر 
اصولگرایان ایرانی را بیامرزد و به وجود آنها دعا کنند که این  اندازه 

هم خشن، بسته و عقب مانده نیستند».

اصولگرایان در روایت خود از درگیری نظامی در مرز ایران و افغانستان همچنان به دنبال تطهیر طالبان هستند

از یک «درگیری مختصر» تا دعوای خانوادگی با طالبان

معصومه معظمی: به نظر می رســد لایحه عفاف و حجابی که قوه قضائیه به دولت و دولت 
به مجلس فرســتاده است، به محل مناقشه برخی تبدیل شــده است؛ مسئله ای که برخی 
معتقدند بیش از حد نســبت به آن حساسیت ایجاد شــده و نباید بیشتر از موارد مهم دیگر 
بــه آن پرداخت؛ اما برخــی مخالفان داخل و خارج مجلس اصــرار دارند که مجازات های 
تعیین شــده در این لایحه بازدارنده نیست و دولت باید لایحه را پس گرفته و به قوه قضائیه 
برگرداند تا تشــدید مجازات اعمال شــود. به نحوی که علم الهدی توپ را به زمین مجلس 
انداخته و در کنایه ای به نمایندگان گفته «این لایحه حجاب است یا صیانت از بی حجابی؟». 
البته رشــیدی کوچی در توییتی واکنشــی به او پاسخ داده اســت که این لایحه دولت است، 
نه طرح مجلس! یا نقدعلی، نماینده خمینی شــهر در برنامه ای تلویزیونی پیشنهاد داده که 
«جریمه نقدی باید سنگین تر باشد؛ البته مجازات شلاق و محرومیت های اجتماعی در شرع 
و قانون مجازات اســلامی آمده است!». اظهاراتی که تعجب برانگیز است و به این سؤال ها 
در افــکار عمومی دامن می زند که چرا برخی با اظهارنظراتــی صرفا به دنبال ایجاد فضای 
ســخت  در کشورند؟ آیا التهاب چهارماهه سال گذشته که در کشور ایجاد شده بود و تبعات 

جبران ناپذیری برای کشــورمان ایجاد کرد، کفایت نمی کند؟ آیا آنها تصور می کنند با 
تشــدید مجازات مثل زندان های طولانی مدت یــا به خط کردن زنان کم حجاب برای 
شلاق زدن می توانند جامعه را به مسائل شرعی علاقه مند کنند یا با این رفتار نتیجه 

عکس خواهند گرفت؟
بنابراین با توجه به فشــاری کــه مخالفان به مجلــس وارد کرده اند تا با تغییر 
در برخــی مفاد ایــن لایحه و ســخت ترکردن مجازات ها و از طرفی از دســتور کار 

خارج کردن لایحه هیچ قانونی درمورد حجاب تصویب نشود.
قانونی قابلیت اجرا دارد که منطبق با شرایط روز کشور باشد

جلال رشــیدی کوچی، نماینده مردم مرودشت در مجلس 
یازدهم، درباره لایحه عفاف و حجاب و اظهارات نسنجیده 
برخــی دربــاره این لایحه به «شــرق» گفت: «متأســفانه 
یک سری اظهارنظرات خطرناک درباره این لایحه از برخی 
افراد مطرح می شــود که عجیب است. مثلا یکی می گوید 
باید بی حجاب ها را شلاق بزنیم و دیگری معتقد است باید 
جریمه نقدی بیش از یک میلیارد تومان را برای آنها اعمال کنیم؛ اما همان طور که 
پیش از ایــن درباره موارد مختلف اظهار نگرانی کــرده بودم، در این باره هم نگرانم و 

امیدوارم عزیزان دقت کنند و شرایط جامعه را مدنظر قرار دهند».
عضو مجمع نمایندگان اســتان فارس اظهار کرد: امیدوارم صداوســیما برخی 
افراد رادیکال را به تلویزیون دعوت نکند یا اگر دعوت می کند؛ کســی را مقابل آنها 
بنشــاند که قابلیت مناظره و دفاع را داشــته باشــد. اینکــه در تلویزیون جمهوری 
اسلامی بگوییم کسی را که حجاب نامناسب دارد، شلاق بزنیم، نقطه مقابل منویات 
مقام معظم رهبری اســت و اگر کســی خودش را ولایت مــدار می داند، باید به این 
مورد توجه داشــته باشد. این عضو کمیسیون شــوراها و امور داخلی کشور درباره 
لایحه فوق گفت: درباره کیفیت لایحه عفاف و حجاب صحبت نمی کنم؛ اما اگر به 
لایحه ای که قوه قضائیه آن را در ۹ ماده به دولت داده و دولت هم آن را به ۱۵ ماده 
رسانده و سپس به مجلس تقدیم کرده اســت، ایرادی وارد است، دولت باید آن را 
پس بگیرد و نظر برخی آقایان را که نسبت به آن موضع می گیرند و سعی دارند توپ 

را به زمین مجلس بیندازند، جلب کند؛ بعد آن را به صحن مجلس برگرداند. رشیدی کوچی 
تأکیــد کرد: نباید فراموش کنیم که مجلس لایحه دولت را بررســی می کند و طرح مجلس 
نیست که آن را به حساب مجلس می نویســند. این نماینده در توضیح توییتی که دراین باره 
نوشــته بود و برخی به او خرده گرفته بودند که لایحه عفــاف و حجاب لایحه قوه قضائیه 
است، نه لایحه دولت، بیان کرد: توییتی در این باره نوشتم و گفتم لایحه دولت و برخی به من 
تاختند که لایحه قوه قضائیه است و من را محکوم کردند که به عنوان نماینده این موضوع را 
نمی دانم. اینجا برای این دوستان توضیح می دهم که اولا به دلیل کم بودن تعداد کاراکترهای 
توییت نوشــتم لایحه دولت. دوم اینکه طبق قانون قوه قضائیه نمی تواند به مجلس لایحه 

بدهد؛ بنابراین آن را به دولت می دهد و دولت لایحه را به مجلس می فرستد.
رشــیدی کوچی دربــاره لایحه فوق اظهار کرد: این لایحه فقط در حوزه ســلبی به دنبال 
حجاب است و هیچ کجای آن از تشویق و ترغیب و رأفت چیزی نیامده است. به اعتقاد من 
وقتی لایحه ای این گونه باشــد، قطعا به نتیجه نمی رسد. دوم اینکه باید توجه کنیم اگر قرار 
اســت در این باره مردم را متقاعد کنیم، راهش این نیســت. باید شرایط اقتصادی و معیشتی 

و اتفاقات ریز و درشــت خوشــحال کننده ای برای مردم رقم بزنیم و فضا را مهیا کنیم، بعد 
بگوییم ای مردم ما به عنوان حاکمیت مشــکل مسکن، اشــتغال، معیشت و خودروی شما 
را حل کردیم؛ حالا شــما هم همراهی کنید و در مقولــه حجاب رعایت کنید. عضو مجمع 
نمایندگان استان فارس اضافه کرد: یعنی فضای تعاملی ملت-دولت درست کنیم؛ اما اکنون 
این اعتماد وجود ندارد و به اعتقاد من این رفتارها کنش های اعتراضی اســت که خودش را 
در قالب مخالفت با حجاب از سوی برخی مردم نشان می دهد. پس در کنار قوانینی که لازم 
است و باید این قوانین مبتنی بر شرایط جامعه باشد، نه باب میل ما، می توانیم این تعامل و 

محبت را ایجاد کنیم، بعد از مردم بخواهیم همراهی کنند.
نماینــده مردم مرودشــت در مجلس یازدهم در پاســخ به اینکه چــرا برخی اصرار به 
بسته شــدن بیشــتر فضا دارند؟ اظهار کرد: باید صحبت های رهبری را آویزه گوش مان کنیم 
و اجــازه ندهیم برخی جامعه را دوقطبی کنند؛ چه کســانی که مســئولیت دارند و موافق 
حاکمیت و نظام هستند، با رفتار غیرمعقول خودشان، چه کسانی که خارج از نظام هستند و 

به عنوان برانداز از آنها یاد می شود، هر دو لبه یک قیچی هستند.
این نماینده مجلس درباره میزان اســتقبال جامعــه از چنین قوانینی گفت که به 
اعتقاد من قانونی قابلیت اجرا دارد که منطبق بر شرایط روز کشور باشد و آحاد جامعه 

بتوانند از آن بهره ببرند.
چه کسی این را گفته است؟

معین الدین ســعیدی، نماینــده مردم چابهــار در مجلس 
یازدهم، نیز در گفت وگو با «شرق» در این باره گفت: «نمی دانم 
چرا تخصص برخی دوســتان برای ایجاد بحران در کشــور 
است؟ اول اینکه باید میان موضوع عفاف و حجاب تفکیک 
قائل شــویم. چه کســی گفته است هرکســی که از نظر ما 
حجــاب کامــل دارد، حتما عفیف تر اســت؟ هرگــز ارتباط 

مستقیمی در این باره وجود ندارد».
او ادامه داد: «حتما حجاب یک امر الهی است و کشف حجاب یک حرام شرعی 
و سیاسی است؛ اما هرگاه حساسیت ما درباره بی حجابی بیشتر از پدیده زباله گردی 
و حاشیه نشــینی و تورم لجام گسیخته و محدودشدن سفره های مردم و فرار مغزها 
باشــد، حتما راه عدالت را به درستی طی نکرده ایم». این نماینده مجلس تأکید کرد: 
«شــما سیره امامین انقلاب و حاج قاسم ســلیمانی را با فرزندان این سرزمین فارغ 
از حجاب شــان ببینید. در همین نمایشــگاه کتاب رهبری بــه غرفه بانویی رفتند که 
از نظر برخی شــاید حجاب معیار را نداشــت؛ اما برخورد رهبری با ملاطفت بود. با 
این قرائت ها چطور می توانیم مدعی باشــیم که قانون اسلام را رعایت کرده ایم؟ با 
این روش ها جز منزجر کردن نســل جوان از مســائل اعتقادی چه پیامدهای دیگری 
را می توانیم داشته باشــیم؟». رئیس مجمع نمایندگان استان سیستان وبلوچستان 
اضافه کــرد: «این تریبون ها و نهادهای فرهنگی کــه درآمدها و بودجه های کلانی 
دارند، چرا نسبت به پوشش جامعه پاسخ گو نیستند؟ اتفاقا اینها باید پاسخ گو باشند؛ 
بنابراین اصل موضوع را رها کرده ایم و با نحوه برخوردی که با این لایحه می شــود، 
چیزی جز ایجاد نگرانی در جامعه نخواهد داشت و با توجه به مشکلات اساسی که 
در حوزه معیشــتی مردم وجود دارد، باید بیشتر توجه و حساسیت ما متوجه مقوله 

معیشتی مردم باشد».

«شرق» از واکنش نمایندگان نسبت به اظهارات برخی مخالفان درباره لایحه عفاف و حجاب گزارش می دهد
شلاق زدن زنان کم حجاب نتیجه عکس خواهد داشت


